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Katanga Evenkis in the 20th Century and the Ordering of their Life-world
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Authorized translation from the second Russian edition (2002)
Translated by A. Chaptykova, edited by David G. Anderson

Northern Hunter-Gatherers Research Series No. 2 (2006)
CCI Press and the Baikal Archaeology Project

Extensively illustrated with contemporary and archival photographs, detailed diagrams, and original
artistic renderings, this work documents the history and present lives of a group of Evenki hunters and
reindeer herders living at the headwaters of the Lower Tunguska River in Eastern Siberia. According to
Sirina, Katanga Evenkis are best described by the flexible and creative way they use the land around
them. They have exercised a strong presence in their environment despite severe pressure by Soviet-era
ethnic and industrial development policies, and by recent economic privatization. The author further
argues that today the Katanga Evenkis continue to ‘make a home for themselves in the taiga,’ using a
variety of adaptive strategies and intuitions in a way that reflects what she calls the ‘outlook of a mobile
people.’ Based on Sirina’s extensive fieldwork, this book includes numerous first-person accounts as well
as a multi-season hunter’s diary, and is supported by an excellent command of the published and archival
material on the region. The Baikal Archaeology Project also produced a Russian-Evenki-English glossary
and a detailed index for the translated edition.

Объявление публикации англоязычного издания монографии Сирины А.А. «Катангские
эвенки в ХХ веке: расселение, организация среды жизнедеятельности» (2-е изд-е, испр. и доп.
— Москва–Иркутск: Изд-во «Оттиск», 2002. — 286 с., ил.)

п.н. Katanga Evenkis in the 20th Century and the Ordering of their Life-world, перевод А. Чаптиковой,
отв. ред. Д. Андерсона. Изд-во Канадского циркумполярного ин-та (CCI Press). Эдмонтон, 2006 г.

Книга посвящена этнографической гурппе катангских эвенков, живущих в верховьях реки Нижняя
Тунгуска на территории Средней Сибири. Целю автора было понять закономерности жизни
таежных охотников-оленеводов и организации ими таежного пространства. В книге
проанализирована специфика современного природопользования и землепосльзования эвенков,
путей и напревлений миграций, организации среды жизнедеятельности. В результате выявлены
основные составляющие отношения эвенков к территории их обитания (тайге) как к дому.
Впервие обращено внимание на группу русских старожилов региона. Основу книги составляют
полевые материалы автора, собранные за период 1981–2000 гг., а также архивные и литературные
источники. Книга представляет интерес для тех, кто интересуеться етнографией народов Сибири,
проблемами выживания локальных культур в современном мире.
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